
 

 

 

 

 

Rapport “Polenhotels” alleen voor ondernemers 

 
 

 

In de Heerenveense Courant van 29 juli 2019 stond een bericht waarin werd 

gemeld dat er n.a.v. de ophef over de mogelijke huisvesting van 

arbeidsmigranten aan de Jousterweg opdracht is gegeven aan het bureau Stec 

onderzoek te doen naar de noodzaak van inzet van buitenlandse 

arbeidskrachten bij bedrijven. De presentatie van dit rapport is alleen voor 

ondernemers zo lezen wij. 

 

Via Facebook geeft de gemeente een reactie op bovenstaand artikel waarbij 

wordt gemeld dat het onderzoek volgt op een vragenlijst die door ondernemers 

is ingevuld en dat het onderzoek niet is gericht op huisvesting en de gemeente 

daarom alleen met de ondernemers in gesprek wil. 

 

De SP is allereerst verbaasd dat het bovenstaande via de media naar buiten is 

gebracht en dat er ook niet met de raad is gecommuniceerd over de vragenlijst 

voor ondernemers en het daaropvolgende onderzoek, maar dat ook de raad dit 

uit de media heeft moeten vernemen. 

 

De SP stelt daarom de volgende vragen: 

 

 

1. In het antwoord van de gemeente op Facebook lezen wij dat de 

ondernemers een vragenlijst hebben ingevuld. Welke vragen zijn aan de 

ondernemers gesteld en wat was de uitkomst hiervan? 

 

Antwoord: 

Op 23 mei 2019 heeft u een raadsbrief ontvangen (kenmerk: 19.3001931) waarin u 

uitvoerig bent geïnformeerd over het onderzoek naar de behoefte aan arbeidsmigranten. 

Het rapport, met toelichtende nieuwsbrief ontvangt u eind september van ons. 

Vooruitlopend op dit rapport, heeft u enkele vragen gesteld over het onderzoek, die wij 

hieronder beantwoorden. 

Met betrekking tot de vragenlijst het volgende. In hoofdzaak gaan de gestelde vragen 

over de (verwachte) inzet van arbeidsmigranten, nu en in de toekomst. 

De uitkomsten van de vragenlijst zijn verwerkt in het onderzoeksrapport van STEC 

groep, welke zoals gezegd eind september openbaar wordt. 

 

 

2. Wie bepaalt de behoefte aan buitenlandse arbeidskrachten; zijn dat de 

ondernemers of is dat de gemeente? 

 

Antwoord: 

Het bepalen van dè behoefte aan arbeidsmigranten is onderdeel van het onderzoek van 

STEC én onder andere afhankelijk van demografische ontwikkelingen, zoals de 
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ontwikkeling van de beroepsbevolking. 

In het onderzoek zijn de ondernemers gevraagd naar huidige inzet van arbeidsmigranten 

én verwachte toekomstige inzet. Anderzijds zijn demografische trends geanalyseerd, 

waaruit ontwikkeling van de beroepsbevolking en vraag naar arbeidsmigranten herleid 

kan worden. Beide vormen de basis om de behoefte in te schatten. 

Het is uiteindelijk aan de gemeente om te bepalen wat dit betekent en welke 

maatregelen eventueel benodigd zijn. 

 

 

3. Wat is de basisopdracht geweest aan het bureau Stec?  

 

 Deze onderzoeken zijn niet goedkoop en de SP vraagt zich af of het 

 onderzoek van belang is voor de inwoners van Heerenveen of alleen voor 

 de ondernemers? (Dit mede omdat het rapport ook slechts met de 

 ondernemers besproken gaat worden en niet met de inwoners en omdat 

 de raad over dit onderzoek niet is geïnformeerd) 

 

Antwoord: 

U bent eerder geïnformeerd over het onderzoek in raadsinformatiebrief met kenmerk 

19.3001931 van 23 mei 2019. STEC heeft kortgezegd opdracht gekregen om inzicht te 

geven in: 

De behoefte aan arbeid en de invulling daarvan die (noodzakelijkerwijs) ingevuld 

wordt door arbeidsmigranten, nu en in de toekomst. 

De termijn waarop deze inzet gewenst is, voor korte of (meer) lange termijn 

(short, mid of long stay). 

Het onderzoek is niet alleen relevant voor de ondernemers, maar uiteindelijk voor een 

ieder. De behoefte vertaalt zich in een huisvestingsvraag, waarmee het de inwoners van 

de gemeente ook aan gaat. Daarom wordt het onderzoeksrapport, inclusief nieuwsbrief 

met hoofdlijnen, voor een ieder openbaar. 

Specifiek voor de ondernemers wordt een bijeenkomst georganiseerd om de resultaten 

terug te koppelen (als deelnemers aan het onderzoek). Tevens als check om te bepalen 

of de resultaten herkenbaar zijn en/of er nog specifieke aandachtspunten zijn voor het 

vervolg. 

Met het onderzoek is de eerste stap gezet (behoefte inzichtelijk). Indien de resultaten 

daartoe aanleiding geven zal (aanvullend) beleid geschreven worden, waar een brede 

maatschappelijke discussie onderdeel van uit zal maken. 

 

 

  



 

4.  Voor wat betreft de inhoudelijke kant van het onderzoek heeft de SP de 

volgende vragen: 

 

 Richt het onderzoek zich op de behoefte aan arbeidsmigranten omdat: 

 

  a. er lokaal niet voldoende aanbod van arbeidskrachten is   

   (kwantitatief)? 

  b. er lokaal niet voldoende gekwalificeerd personeel is (kwalitatief) 

 c.   het lokale personeel te duur is (financieel)? 

 

 Het maakt namelijk voor de uitkomst van het onderzoek nogal uit vanuit 

 welk perspectief het onderzoek wordt uitgevoerd. Zolang de gemeente 

 werklozen vanuit de “kaartenbak” moet plaatsen bij Caparis om mensen 

 aan het werk te helpen, lijkt het ons vreemd dat wij toestaan dat bedrijven 

 arbeidskrachten uit het buitenland halen. Moet er dan niet eerst gekeken 

 worden of de mensen uit de “kaartenbak” kunnen worden opgeleid en 

 begeleid om deze functies te vervullen? Dat is voor een bedrijf wellicht iets 

 duurder maar voor de gemeente wel goedkoper omdat er meer mensen uit 

 de bijstand kunnen worden uitgeplaatst naar regulier werk en Caparis dan 

 weer kan functioneren als een gewoon SW-bedrijf. 

 

Antwoord: 

Op dit moment worden al kleine groepen arbeidsmigranten gehuisvest in de gemeente. 

Ook is er eerder een verzoek binnengekomen om arbeidsmigranten te huisvesten aan de 

Jousterweg. Voordat we initiatieven op het gebied van huisvesting van arbeidsmigranten 

kunnen beoordelen en/of beleid kunnen opstellen, willen we eerst weten of de 

ondernemers migranten nodig hebben. Met dit uitgangspunt is de ondernemers gevraagd 

om de behoefte nu én in de toekomst aan te geven. In het onderzoek is ingezoomd op 

onderdeel a om te bepalen of het aanbod voldoende is. 

Nu de behoefte inzichtelijk is, is de volgende vraag wat dit betekent voor onze rol als 

gemeente. In de harde kant qua huisvestingsbeleid, maar ook zacht in relatie tot de inzet 

van bijvoorbeeld mensen uit de bijstand. Inzet van mensen met een uitkering, voor zover 

mogelijk, zou een goede oplossing kunnen zijn om de behoefte aan arbeidsmigranten 

deels op te vangen. 

 

 

5. Tot slot willen wij graag van het college weten wanneer de raad wordt 

geïnformeerd over bovenstaand onderzoek en het rapport dat hieruit volgt.  

 

Antwoord: 

Eind september 2019 via een raadsbrief met als bijlage een nieuwsbrief en de 

rapportage. 

 

 


